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Zahraniční pracovní cesty členů Rady a Zastupitelstva Libereckého kraje
za období : 1. 4. – 30. 4. 2013

TERMÍN 
CESTY

ÚČASTNÍCI MÍSTO 
POBYTU

NÁKLADY 
LK

(v Kč)

Přínos ZPC

5. 4. 2013 PhDr. Hana 
Maierová 

Německo, St. 
Ostritz

542,00 Kč Cesta se uskutečnila na pozvání německých a 
polských organizátorů prvního německo-polského 
setkání Hornolužických Srbů, na které přijelo i 
mnoho Hornolužičanů z celého světa. 
Jednalo se o výjimečnou záležitost z hlediska 
udržování vzájemnosti, což dokázala účast více 
než 350 účinkujících i hostů. Setkání doprovázela 
celá řada kulturních vystoupení hudebních skupin 
i pěveckých souborů a vrcholem akce byl velmi 
slavnostní křest novodobého hornolužického 
kroje. Kulturním vyvrcholením bylo vystoupení 
„Srbského národního souboru“ z Budyšína.
V krátké zdravici Libereckého kraje byla oceněna 
snaha pořadatelů a vyjádřena velká úcta a obdiv  
všem, kteří obětavě a s nadšením pečují o 
uchování dávných tradic slovanského národa 
Lužických Srbů. Současně byl deklarován zájem 
Libereckého kraje i nadále podporovat 
přeshraniční partnerství a rozvíjet jej vzhledem k 
mnoha vytvořeným přeshraničním kontaktům a 
bohaté společné historii našich národů.
Organizátoři by byli velmi rádi, kdyby se setkání i 
v budoucnu pravidelně účastnili představitelé 
Libereckého kraje, protože historie Horní Lužice 
je neodmyslitelně spjata
s vlivem Čechů v tomto regionu a prolínáním 
kultur všech 3 sousedících zemí.

18. 4. 2013 Martin Půta Polsko, Kudowa 
Zdroj 

21,00 Kč Dne 18. dubna 2013 se uskutečnila zahraniční 
pracovní cesta hejtmana kraje do Polska, Kudowa 
Zdroj. Nejprve se konalo jednání o přeshraniční 
spolupráci mezi hasiči, které bylo pořádáno 
Krajským úřadem Královéhradeckého kraje. 
Setkání, kterého se zúčastnili vojvoda a hasiči 
Dolnoslezského vojvodství, hejtmani a 
představitelé hasičů Libereckého, Pardubického, 
Královéhradeckého a Olomouckého kraje, se 
odehrálo na Městském úřadě Náchod. Stěžejním 
tématem byl společný postup při přípravě dohody 
o poskytnutí přeshraniční pomoci mezi jednotkami 
požární ochrany Dolnoslezského vojvodství a 
sousedícími kraji. Vojvoda Dolnoslezského 
vojvodství Martin Skorupa pozval přítomné 
zaměstnance krizových oddělení krajů a 
představitele hasičů na společný oběd do Kudowi 
Zdrój, kde jednání na výše zmíněné téma 
pokračovala.
Maršálek Dolnoslezského vojvodství Rafal 
Jurkowlaniec pozval hejtmany příhraničních krajů 
a jejich zástupce na společný oběd do Kudowi 
Zdrój. Protože hlavním tématem tohoto 



pracovního oběda byla problematika tvorby ESÚS 
(Evropského seskupení územní spolupráce), s 
hejtmanem Martinem Půtou byl přítomen rovněž 
Pavel Branda za Euroregion Nisa.
Za Liberecký úřad a krajský úřad se Martin Půta, 
Petr Vondřich a Věra Jiránková zúčastnili 14. 
Dolnoslezského fóra územní samosprávy. 
Hlavním tématem byly investice strategického 
významu v Dolním Slezsku v období 2014 – 2020. 
Na tomto fóru byli kromě hejtmanů a jejich 
zástupců příhraničních krajů přítomni také 
maršálek, vicemaršálkové a vojvoda 
Dolnoslezského vojvodství, starosta Kudowi Zdrój 
a ostatní činitelé polské samosprávy a státní 
správy.

21. 4. 2013 Ivana Hujerová Německo, Zittau 543,00 Kč Setkání k otevření podstávkového domu 
Pilgehäusl začalo v kostele St. Konrad von 
Parzham mší za výstavbu podstávkového domu 
pro poutníky. 
Po mši se konala prohlídka Pilgehäusl, který je v 
současnosti v rekonstrukci. To nám dalo 
nahlédnout do používaných stavebních materiálů –
kombinace původních, tradičních materiálů jako je 
dřevo a jíl a novinek – např. stěnové vytápění, 
zpevňující sítě či betonové směsi. V domě se 
zachránily původní trámy, které se namořily a 
znovu daly na své původní místo. Zachovány 
zůstaly i staré klenby, některá okna a dveře. Pro 
poutníky budou k dispozici v domě 2 malé 
kuchyně a sociální zařízení. 
Po prohlídce domů jsme se seznámili s katalogem 
podstávkových domů, který bude provázet 
návštěvníky 26. května při akci „Den otevřených 
podstávkových domů“, který se bude konat v 
severních Čechách a Sasku.

24. 4. 2013 Ivana Hujerová Německo, 
Dresden 

543,00 Kč Liberecký kraj byl jako partner projektu „CROSS-
DATA“ pozván na závěrečnou konferenci 
projektu, kterou pořádal lead partner projektu 
Saské ministerstvo vnitra v Drážďanech. Cílem 
závěrečné konference bylo představit projekt a 
jeho výstupy, které jsou využitelné pro všechny 
uživatele, kteří se zabývají jakýmkoliv 
přeshraničním prostorovým plánováním.
Začátek konference se věnoval obecným tématům 
česko – saské přeshraniční spolupráce. Následně 
byl představen samotný projekt CROSS – DATA 
a jeho klíčové dvojjazyčné výstupy brožura 
srovnávající systém prostorového plánování v 
Sasku a Česku, Katalog dat s katalogem značek a 
webový Informační systém pro územní plánování 
(dále jen ISÚP). 
Poté byly představeny modelové projekty, které 
byly zpracovány některými projektovými partnery 
v rámci projektu se zapojením ISÚP). Karlovarský 
kraj pořídil Územní studii horských oblastí. 
Regionální plánovací svaz Horní Polabí/Dolní 
Krušnohoří se věnoval problematice vymezování 
retenčních protipovodňových ploch podél Labe.

16. 4. 2013 Martin Půta Německo,Görlitz 543,00 Kč V úterý 16. dubna 2013 navštívil hejtman 
Libereckého kraje za doprovodu Pavla Brandy, 



Euroregion Nisa, landráta sousedního landkreisu 
Görlitz (Svobodný stát Sasko).
Stěžejním tématem jednání byla spolupráce 
hejtmana a landrátů v plánovacím období 2014 –
2020 při společné přípravě dokumentů pro další 
program cíl 3 a při prosazování společných priorit. 
Přítomní se odkazovali na zasedání Evropské 
komise dne 6. října 2011, kdy bylo vytyčeno 11 
oblastí, které komise zvolila jako priority podpory 
v plánovacím období 2014 – 2020. Níže uvedené 
4 oblasti by měly být tématy spolupráce v rámci 
„česko – saského regionu“:
• bod 5) podpora přizpůsobení se změně 
klimatu, předcházení rizikům a řízení rizik
• bod 6) ochrana životního prostředí a 
podpora účinného využívání zdrojů
• bod 7) podpora udržitelné dopravy a 
odstraňování překážek v klíčových síťových 
infrastrukturách 
• bod 10) investice do vzdělávání, 
dovednostní a celoživotního učení
Jiří Vosecký na začátku jednání upozornil, že 
zatímco v monitorovacím výboru Evropské 
komise je zastoupení českých regionů dostatečné, 
na německé straně tomu tak není. Jsou zastoupena 
všechna ministerstva, ale regiony a regionální 
subjekty jsou právě oproti ministerstvům a státním 
institucím v menšině, což by mohlo oslabit vliv 
regionů při prosazování společných priorit v 
plánovacím období.
Landráti informaci potvrdili s vysvětlením, že 
německé regiony jsou v monitorovacím výboru 
zastoupeny prostřednictvím euroregionů. 
Pan Vosecký zároveň poukázal na nebezpečí, že 
pokud nebudou v monitorovacím výboru 
dostatečně zastoupeny regiony, finanční 
prostředky určené krajům (např. v oblasti 
dopravy) obdrží provozovatelé na úrovni České 
republiky a Saska. Na české straně je vždy jeden 
zástupce za kraj a jeden za euroregion.
Česká strana vyjádřila obavy o zachování fondu 
malých projektů, které by mohly být ohroženy. 
Jiří Vosecký přišel s návrhem, aby všechny česko-
saské regiony (i euroregiony) podaly návrh 
směrem k saské a české vládě, ve kterém by 
prezentovaly společné stanovisko a shodly se na 
konkrétních oblastech, které by bylo možné 
„naroubovat“ do cílů podpory určených 
Evropskou komisí. Jednalo by se o následující 
témata:
• podpora malých a středních podniků
• přeshraniční ochrana před katastrofami
• turistický rozvoj 
• dopravní a železniční infrastruktura
• vzdělávání
• komunální spolupráce 
• energetická sanace komunálních budov
• více role pro komunální zástupce a 
regiony
Německá strana nápad akceptovala a přislíbila, že 



vypracuje návrh společného dopisu, který by měl 
být vyhotoven do 2. poloviny května. Martin Půta 
slíbil, že na setkání s českými hejtmany se s 
příhraničními zástupci domluví, jestli s návrhem 
takto rovněž souhlasí. Je důležité konkrétní oblasti 
projednat s hejtmany krajů sousedících se Saskem, 
protože každé naše kraje upřednostňují priority 
jiné.
Jiří Vosecký na závěr dodal, že by při definování 
společných cílů doporučoval témata nastavit co 
nejobecněji, aby bylo možné po schválení těchto 
návrhu zařadit co možné nejširší okruh 
konkrétních témat. 
Všichni přítomní se shodli, že do letních prázdnin 
by bylo třeba mít výsledné návrhy, které by byly 
projednány v rámci česko-saského regionu a 
prezentovány směrem k oběma vládám a orgánům 
Evropské unie.


